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Dear (friend’s name),  

 

Thanks a lot for your recent e-mail. It is always great to hear from you. Sorry for my late 

reply but I’ve been really pressed for time lately. 

 

 

In your e-mail you asked me several questions and I will be happy to answer them. 

Actually, ________1 (отвечаем на первый вопрос)________. To tell the truth, ________2 

(отвечаем на второй вопрос)________.As for your last question ________3________. 

By the way, tell me more about ________4________. 1 вопрос.   2 вопрос.  

 3 вопрос  . 

 

 

Sorry, I have to go now because it’s high time I went to bed. Keep in touch. 

 

 

Take care,  

_(your name)_ 

 

Количество шаблонных слов 81 

 

 

 

 

 

*Самые частые вопросы, которые можно задать другу 

How many people took part in…? 

How long did it take you to get there? 

What was it like? 

What will you study there?  

Where are you going to stay?  

Where did it take place?  

What does he do in his free time? 

Does he play … professionally? 

How old is he? 

What is he like? 

How long did you stay there?  

What did you like most about it? 

How many people are there in the team?  

What is it called (как называется)? 

Is it far from your place? 

How much does (did) it cost?  

How long did it last? 

What places of interest are you going to visit and 

etc. 
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Шаблоны на максимальный балл 

ЕГЭ 2024 
Задание 38.1/38.2 (Эссе) 

 
 

I am currently working on a project on ______1______ I have found a pie chart (a table, a bar chart) with some results of 

relevant opinion polls and in this essay I will describe some of my findings and express my opinion on the subject of the 

project. 

 

According to the data, the most common response to the opinion poll question “______2______?” is « ______3______». 

It accounts for ______4______ %. Meanwhile, the option « ______5______» has a low importance rating, with just 

______6______ % of the surveyed selecting it. 

 

Surprisingly, the percentage of those (young) Zetlanders (Netlanders) who choose « ______7______» exceeds the 

percentage of those who opt for « ______8______ » by ______9______ % ( ____10___ % and ___11____ % respectively). 

It can be explained by the fact that nowadays ______12______.  

! Besides, it is noteworthy that ______ is (almost) twice as popular option as ______ ( __% and __ % respectively). 

 

However, there are some problems that may arise with ______13______. One of them is that, unfortunately, 

______14______. In order to solve this problem I suggest that ______15______should ______16______. 

 

* In conclusion, I am convinced that ______17______ play(s) an important role in ______18______.  It is obvious 

______19______. 

 

В шаблоне уже есть 158 слов!  

Требуется 190-275 слов. 

 

Пояснения к цифрам: 

    
1. Дословно списываем выделенное жирным из задания из самого первого предложения. В данном 

случае это – how frequent teenagers use the Internet in Zetland. 

2. Берем дословно вопрос, который задавали респондентам (он написан над диаграммой).  

3. Берем и вписываем дословно, в кавычках самую популярную опцию. 

4. Пишем процент респондентов, выбравших эту опцию. 

5. Теперь вписываем минимально популярную опцию. 

6. Пишем процент к ней. 
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7. Вписываем одну из опций с бОльшим показателем (выбираем желательно другие (или хотя бы 

одну другую) опции для сравнения (лучше брать большой разрыв в разнице, чтобы было проще 

объяснить эту разницу.)) 

8. Вписываем вторую опцию для сравнения с меньшим показателем. 

9. Высчитываем разницу (отнимаем от первого показателя второй) и вписываем после by 

числовую разницу. 

10. Для того, чтобы показать откуда взялась цифра после предлога by вписываем процент от 

которого отнимали. 

11. Вписываем процент (что отнимали) 

12. Объясняем, чем может быть обусловлена такая разница. (Можем прокомментировать опции в 

сравнении, можем сказать, почему одна более популярна или, почему одна из них менее 

популярна.)  

Например:  

 Nowadays ______ is (are) becoming more and more popular among ______ . 

 

! То, что выделено желтым цветом, это второе сравнение двух опций (его отсутствие не 

снижает баллы за эссе). Берем бОльшую опцию и показываем во сколько раз она превышает 

любую другую опцию. (Например: 60 и 20 – в три раза, 25 и 12 – почти в два раза). В скобках, 

по аналогии, указываем проценты (откуда взялась разница). 

Например:  

 В два раза больше _______is twice as popular option as ________ 

 Почти в три раза больше _______is almost three times as popular option as ________ 

 

13. Списываем дословно из задания.  

Например в задании будет написано: 

 outline a problem that can arise with visiting museums and suggest a way of solving it или  

 outline a problem that one can face when visiting museum 

Берем отсюда только саму проблему (выделено красным), остальное есть в шаблоне. 

14. Формулируем проблему 

15. Предлагаем способ решения через конструкцию I suggest that smb (кому предлагаем) should do 

smth. 

16. Предлагаем способ решения через конструкцию I suggest that smb (кому предлагаем) should do 

smth(что нужно сделать). 

 I  suggest that parents should talk to their children and explain to the them the importance of 

(possible consequences) 

 I  suggest that teachers should encourage their students by setting good examples 

 I suggest that government should adopt some laws … 

 I suggest that (young) people should manage their time, etc. 

 

17. В заключении внимательно смотри на задание (последнее предложение задания). Чаще всего 

здесь хотят, чтобы ты выразил мнение о важности чего-либо, но можно встретить и совершенно 

неожиданный и конкретный вопрос с просьбой выразить свое мнение. Будь внимателен и помни 

о том, что в заключительном абзаце должно быть не менее двух предложений.  

 

 To sum it up, I would like to say that… (to emphasize the importance of…) 

 To sum it up, I am convinced that _______ play(s) an important role in (young) people’s life. 

Переписывай точно из задания. 

 It´s obvious, that ________ is a key to a happy life and it makes our lives more convenient. 

 But no one should forget that everything is good in moderation. 

Возможные 

варианты 

решений 
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